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Referat Skolebestyrelsesmøde Specialskolen 

Dato og tid: 10. august 2021 kl. 17 - 19 

Sted: Store mødelokale, Specialskolen Center - Blæsenborg  

Forplejning: Kaffe/te sandwich 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Martin Simonsen, Torben Pihl, Anne S Christensen,  Anita Hansen, 

Maria Schouw Nielsen, Jannie Barfoed-Høj 

 Medarbejderrepræsentanter: Jeanette Reynolds 

 Gæster: Lone Gasberg Andersen, Cathie Kolding Nielsen 

Fraværende:  Forældrerepræsentanter: Casper Løje Pedersen 

 Medarbejderrepræsentanter:  

 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde kl. 17 – 19 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling:  
Evt. nye punkter til dagsorden 

Hvem stiller op som næstformand? 

 

Referat: 

Maria vil gerne være næstformand. 

 

2. Referat fra sidste møde 

Sagsfremstilling 

Godkendelse af referat fra den 22. juni 2021 

Referat vedlagt som bilag 

 

Referat: 

Godkendt 

 

3. Beretning formand 

Sagsfremstilling:  

Formanden fremlægger aktiviteter mv. skolebestyrelsen har været involveret i siden sid-
ste møde. 
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Referat: 

Der er intet nyt at berette da der har været ferie.  

4. Beretning skoleleder 

Sagsfremstilling: 

Skoleleder beretter om seneste fra skolen herunder situationen i Horslunde vedr. bygnin-
ger. 

 

Nyt om SFO 

SFO´en – for hele specialskolen – har fået større og større tilslutning. Således er der nu i 
alt (pr. 15/7): 

19 børn tilmeldt i Maribo  

7 børn tilmeldt i Østofte 

9 børn tilmeldt i Horslunde 

I disse tal er der ikke skelnet mellem dem, der har morgen SFO, eftermiddag SFO eller 
SFO hele dagen. 

 

Specialskolens hjemmeside 

Hjemmesiden kan ses på adressen: https://specialskolenlolland.aula.dk 

 

Referat: 

Information om tiltag vedrørende bygningerne i Horslunde. Den 28. september kl. 16.30 
og 3 timer frem er der en interessentkonference. Skoler, dagsinstitutioner og Børn og 

unge m.fl. kommer. Vi fortæller noget om elevtrivsel og relation i lokalområdet.  

Legepladsen i Østofte venter stadig. Vi køber noget legetøj ind til nu så de har lidt mere. 
Vi håber der kommer nogen speedbumps på vejen foran skolen.  

Der er mere ro på kørsel med Nymand efter ferien. Budget på kørsel skrider lidt – budget 
er lavet tilbage i 2019, hvor man ikke nøjagtigt har kunne vide antal af børn mv.  

I SFO har vi fået et par børn med synsudfordringer og det kræver lidt andet af os. 3 uger 
i sommerferien har vi kørt sampasning og det er gået fint. SFO i centerafd. flyttede loka-
ler meget hurtigt i ferien, men det gik heldigvis fint. Cathie hører gerne fra forældrene 
hvis der er noget.  

Drøftelse af kørsel fra SFO. Man kan søge hos Børn og Unge om tilskud.  

https://www.borger.dk/Handlingsside?selfserviceId=bfaad6be-d04f-4653-9c06-

df130618ade4 

 

5. Specialskolens budget/regnskab 

Sagsfremstilling 

Kort opfølgning på budget. Bilag vedlagt. 

 

https://specialskolenlolland.aula.dk/
https://www.borger.dk/Handlingsside?selfserviceId=bfaad6be-d04f-4653-9c06-df130618ade4
https://www.borger.dk/Handlingsside?selfserviceId=bfaad6be-d04f-4653-9c06-df130618ade4
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Referat: 

Der er ikke noget nyt at berette. 

 

 

6. Arbejde med politikker og retningslinjer 

Sagsfremstilling: 

A. I forhold til det vedtagne årshjul for skolebestyrelsens arbejde skal der i løbet af 
det nye skoleår påbegyndes et arbejde med trivselspolitik og sorgplan. 

For trivselspolitikkens vedkommende er der for nuværende allerede defineret en fore-
løbig mobbepolitik. Trivselspolitikken kan ud over dette beskrive meget andet. Skolen 
lægger op til at der i trivselspolitikken desuden også defineres nogle rammer for 
skole/hjem samarbejdet og elevfravær. 

Der lægges op til at skolebestyrelsen drøfter: 

- Ord, tanker, begreber der kan beskrive skole/hjem samarbejdet. 
- Ord, tanker, begreber, der kan beskrive arbejdet med elevfravær.  

Som afsæt for drøftelsen om skole/hjem samarbejde kan nedenstående spørgsmål 
bruges: 

- Hvorfor har vi brug for et godt skole/hjem samarbejde? 
- Hvad definerer det gode skole/hjem samarbejde? 
- Hvordan ønsker vi at uoverensstemmelser mellem skole og hjem håndteres? 

 

Som afsæt for drøftelsen om elevfravær kan nedenstående spørgsmål bruges: 

- Hvorfor er det vigtigt at børn følger skolegangen? 

 

B. Sorgplan 
Vi oplever desværre jævnligt at elever, deres pårørende eller medarbejdere ram-
mes af traumatiske hændelser. Det kan principielt være alt fra skilsmisse til alvor-
lige ulykker og dødsfald. 
Skolen ønsker en sorgplan, der dels beskriver, hvordan vi overordnet betragter 

børn i sorg og samtidig er handlingsanvisende på, hvordan personale og menne-
sker omkring et barn i sorg kan håndtere og støtte barnet.  
Særligt for børnene i specialskolen gælder at de i forvejen kan have mange for-
skellige udfordringer, der kan gøre det svært at håndtere og bearbejde sorg. 
 
Som afsæt for drøftelsen kan nedenstående spørgsmål bruges: 

- Hvor vidtspændende blandt alle mulige traumatiske oplevelser skal skolens sorg-

plan være? 
- Hvilken dialog er der brug for mellem skole og hjemmet og evt. andre perso-

ner/instanser? 
 

 

Referat: 

Mobbepolitikken ligger på hjemmesiden. Det er en del af trivselspolitikken. 
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Mobning blandt specialbørn kan være anderledes end blandt almen skolens børn.  

Skole-hjemsamarbejde: Det er vigtigt at der skabes tryghed og tillid. God kommunika-
tion betyder meget. Imødekommende og respekt over for hinanden. Informationer er 
meget vigtigt. Det kan også være godt at informerer skolen/lærerne hvis der er ting på 
hjemmefronten der er problematisk.  

Uformelle kaffearrangementer er vigtige for både forældre og medarbejdere.  

Det kan være en ide at ringe til forældrene som et supplement til et skriv til hjemmet, 
der måske dækker en svær episode.  

Procedure for konflikthåndtering/møde. 

Elevfravær: Reglerne er strammet op i forhold til ulovligt fravær over 15%. Det er vigtigt 
at skelne mellem sygdom og ulovligt fravær. Hvad er definitionen af ulovligt fravær i spe-
cialskolen?. Det er en del af trivslen. Vi bør støtte kommunens overordnede børnepolitik.  

Sorgplan: Dødsfald blandt elever/forældre/medarbejdere ligger der en plan for håndte-
ring af efterfølgende. Ulykker, skilsmisser. Kan man bruge sorggrupper i specialskolen?  

 

7. Landsmødet ”Skole og Forældre” 2021 

 

Sagsfremstilling: 

Der afholdes landsmøde fredag- lørdag 19. – 20. november på hotel Nyborg strand. Sko-
lebestyrelsen kan deltage med 2 personer. Senest tilmelding den 30. september. 

 

Link til landsmødet: Skole og Forældres landsmøde 2021 | Skole og Forældre (skole-fo-
raeldre.dk) 

Hvem ønsker at deltage? 

 

Referat: 

Udsat 

 

8. Årshjul for møderne i skoleåret 2021-2022 

Sagsfremstilling 

Der fremlægges et foreløbigt årshjul for skolebestyrelsens arbejde i det kommende sko-
leår. 

Hvilke tanker giver det jer om skolebestyrelsesarbejdet? 

Hvad kunne I tænke jer at vi tog hul på? 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skole-og-for%C3%A6ldres-landsm%C3%B8de-2021
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skole-og-for%C3%A6ldres-landsm%C3%B8de-2021
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Bilag med kalender og årshjul vedlægges. 

 

Referat: 

Kom med jeres ønsker og tanker 

 

9. Næste møde 

Sagsfremstilling 

Se årshjul 

 

Referat:  

Næste møde er den 14. september i Østofte. 

 

10. Evt.  

Referat: 

Ønske om elevråd. Kunne være de ældste i Østofte, Center, Autisme, Udeskolen og fra 

Nakskov. Elev kunne evt. være med på skype. 

Der mangler en talepædagog på afdelingerne. 

Da Casper Løje er udtrådt af skolebestyrelsen, er der brug for en ny næstformand. Maria 
Schouw Nielsen vil gerne opstille som næstformand. 

Denne konstituering foretages af skolebestyrelsens medlemmer senest ved starten af 
næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 

 

__________________________________  ____________________________________  

Formand Martin Simonsen      Medlem Maria Schouw Nielsen 

 

 

 

__________________________________      __________________________________ 

Medlem Anne S Christensen         Medlem Torben Pihl 

 

 

 

__________________________________   ___________________________________  

Medlem Anita Hansen        Medarb. repræsentant Jeanette Reynolds  
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__________________________________  

Medlem Jannie Barfoed-Høj 

 

 

 

 

 

Dato: __________________ 

 

 

 

 


